
1) Prioriteit van het IVN: energiebesparing, -besparing, -besparing. Onlangs 
werd door de burgemeester terrasverwarming genoemd in relatie met de 
noodzaak om meer windmolens te plaatsen. Maar terrasverwarming is 
energieverspilling en als we het over besparing hebben een ‘quick win’. Hier 
kan de overheid dus iets doen wat er toe doet. Niet nog meer toename van 
verbruik, kijk kritisch naar waar je energie inzet! Uiteindelijk zal de aarde 
een oneindige toename nooit aankunnen.  

2) Consumenten hebben de afgelopen jaren al veel energie bespaard. Het 
bedrijfsleven blijft ver achter. Daarom dienen de bedrijven en industrie 
daarop aangesproken te worden. Wij vinden zelfs dat verplichtstelling tot de 
mogelijkheden moeten horen (wat dan automatisch zal leiden tot innovatie 
op dat gebied en dus een economische stimulator). Waarom de bedrijven 
niet verplichten en de mensen in het buitengebied wel iets opleggen en nog 
bestaande natuur vernielen. 

3) Energieopwekking is een industriële activiteit en dient dus op een 
industrieterrein plaats te vinden. Het IVN heeft in de hele procedure van De 
Geer daarop gehamerd, maar het gemeentelijk beleid is nog geen stap 
verder gekomen.  

4) Wij hebben in dat verband ook steeds gepleit om de enorme oppervlakte 
platte daken als eerste in te zetten. Beter daar de subsidie ingezet dan de 
grote hoeveelheden belastinggeld in windmolens te stoppen. Vandaag 
wordt door de raad daarbij een eerste stap gezet.  

 

Natuurwaarden 

1) Al eerder hebben wij gewezen op de grote natuurwaarden in de Osse 
polders. Onze polders zijn de beste broedgebieden voor weidevogels in 
Brabant. Speciale aandacht verdient daarbij de grutto, waarvan 90% in 
Nederland broedt, maar nog steeds een dalende trend heeft. In onze 
polders wordt al sinds 1996 aan weidevogelbescherming gedaan en met 
succes. Zeker de aanleg van plas-dras gebieden blijken de neergaande trend 
te stoppen.  

2) Daarnaast zijn onze polders een overwinteringsplaats voor kleine zwanen, 
een op wereldschaal bedreigde soort. Daar ligt voor Oss en Den Bosch een 
heel grote verantwoordelijkheid.  

3) Ook akkervogels zoals patrijs en veldleeuwerik broeden in de polders.  
4) Onlangs ontdekte ik dat er op het provinciehuis een rapport van SOVON 

Vogelonderzoek ligt, waar alle vogelwaarden (meer dan ik zojuist 



opgenoemd heb) systematisch bij elkaar zijn gebracht in heldere 
kaartbeelden. Tot mijn stomme verbazing is dat rapport nooit aan uw raad 
aangeboden, terwijl het rapport zonneklaar aangeeft dat onze polders de 
slechts gekozen plaats zijn in relatie met natuurwaarden. Wij roepen u  op 
om dit rapport bij de provincie op te vragen en openbaar te maken.  
Dat zal veel duidelijker maken.  

 


